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§ 1 
Val av justerare och tid för justering av dagens protokoll  

Beslut  
Idrottsnämnden utser vice ordföranden Mikael Peterson (C) att 
tillsammans med ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) justera dagens 
protokoll. 
  
Justering sker tisdagen den 25 juni. 
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§ 2 
Anmälan av delegationsbeslut fattade inom 
idrottsförvaltningen  

Beslut  
Anmälningarna läggs till handlingarna. 
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§ 3 
Anmälningsärenden  

 Funktionshinderrådets protokoll 
  

Beslut  
Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 
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§ 4 
Stöd till Mossen Hockey AB 2024  
IDF 2024/1236 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Idrottsnämnden beslutar att utge ett stöd om 572 000 kr till Mossen 
Hockey AB (556629-5647) i enlighet med vad som anges i 
förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
Jäv  
Hanna Wistrand (L) har på grund av jäv inte deltagit i eller varit 
närvarande vid handläggningen av detta ärende. 
  
Beslutsgång  
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 IDF 2024/1236-2 (Godkänd - R 1) Stöd till Mossen Hockey 
AB 

 IDF 2024/1236-2.1 Bilaga - Ansökan 
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§ 5 
Stöd till Spånga tennis- och bordtennisklubb  
IDF 2024/1854 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Idrottsnämnden godkänner ett stöd till Spånga tennis- och 
bordtennisklubb om totalt 1 010 tkr enligt de förutsättningar som 
beskrivs i förvaltningens tjänsteutlåtande. 
  
  
 
Framlagda förslag till beslut 

1. Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. 
(V), Marie-Helena Fjällås (MP), Peter Strandberg (M) och 
Leif Söderström (SD) föreslår (se beslutet). 

2. Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand 
(L) föreslår: 

  
1) Att föreningens amortering av banklån kvarstår på dagens nivå 
2) Att utöver förvaltningens svar anföra: 
  
Spånga tennis- och bordtennisklubb har försatts i en mycket svår 
situation, en situation de själva inte har skapat. Om staden inte har 
uppdaterade avtal kan man inte straffa föreningen i fråga utan 
istället införa en succesiv ökning av avgiften. Detta kompenseras nu 
till viss mån av att staden istället ger ett bidrag över tid. 
  
Det är dock anmärkningsvärt att staden går in och utövar 
påtryckningar på föreningens egna avtal med banken och vill tvinga 
fram en högre amortering än vad banken kräver. Något föreningen 
upplevt sig nödd och tvungen till att gå med på för att inte gå under. 
  
Stockholms racketsporter hanteras redan styvmoderligt av staden 
och det här är ytterligare ett bevis på detta. Att föreningar klarar av 
att hantera egna anläggningar borde premieras, inte bestraffas. 
  
Beslutsgång  
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand (L) 
reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 
 

Sida 6 (34)



 
 

Idrottsnämnden 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-06-18 

Handlingar i ärendet 
 IDF 2024/1854-1 (Godkänd - R 1) Stöd till Spånga tennis- 

och bordtennisklubb 
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§ 6 
Justering av delegationsordning för idrottsnämnden  
IDF 2024/1885 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Idrottsnämnden godkänner förvaltningens förslag på justering av 
delegationsordning, att gälla från och med den 19 juni 2024 och tills 
vidare. 
 
Beslutsgång  
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 IDF 2024/1885-1 (Godkänd - R 1) Justering av 
delegationsordning för idrottsnämnden 

 IDF 2024/1885-1.1 Bilaga 1 - Justering delegationsordning 
2024 

 IDF 2024/1885-1.2 Bilaga 2 - Justering delegationsordning 
2024 (markerad förändringar) 
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§ 7 
Årsrapport 2023 från Stadsrevisionen  
IDF 2024/1417 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Som yttrande över rapporten hänvisar idrottsnämnden till 
förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 
Beslutsgång  
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 IDF 2024/1417-2 (Godkänd - R 1) Stadsrevisionens 
årsrapport 2023 för idrottsnämnden 

 IDF 2024/1417-2.1 Bilaga - Idrottsnämnden Årsrapport 2023 
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§ 8 
Uppförande av Hagsätra is- och idrottshall på Hagsätra 
IP, del av Älvsjö 1:1. Genomförandebeslut  
IDF 2022/1436 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  

1. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att av 
fastighetskontoret beställa genomförande av projekt 
Uppförande av Hagsätra is- och idrottshall på Hagsätra IP, 
till en investeringsutgift redovisad i bilaga 1. 

2. Idrottsnämnden godkänner en bedömd tillkommande 
hyreskostnad, redovisad i bilaga 1, som en följd av projekt 
Uppförande av Hagsätra is- och idrottshall på Hagsätra IP, 
och föreslår att kommunstyrelsen godkänner den 
tillkommande hyreskostnaden. 

 
Beslutsgång  
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand (L) 
lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
  
I Stockholms stads program för tillgänglighet och delaktighet för 
personer med funktionsnedsättning slås fast att den som ansvarig 
för en verksamhet, till exempel en idrottshall eller skola, är skyldig 
att genomföra skäliga åtgärder för att verksamheten ska vara 
tillgänglig för personer med funktionsnedsättning. Lösningar ska 
utformas för att alla personer med funktionsnedsättning oavsett 
ålder och kön ska kunna delta i och utöva hälsofrämjande aktiviteter 
under fritiden. 
  
När Stockholms stad uppför nya idrottsytor är det av yttersta vikt att 
tillgänglighet för funktionshindrade personer prioriteras. Ur vårt 
perspektiv, där individens frihet att forma sitt liv står i centrum, är 
det avgörande att alla stockholmare har lika möjligheter att delta i 
fysiska aktiviteter. Att säkerställa tillgänglighet på 
idrottsanläggningar handlar inte bara om att uppfylla lagstadgade 
krav, utan om att främja en inkluderande samhällsstruktur där varje 
individ, oavsett funktionsförmåga, kan vara aktiv, engagerad och 
delaktig i idrottslivet. 
  
Vi ser en risk att tillgänglighetsperspektivet i olika projekt 
behandlas slentrianmässigt. I ärendet för Hagsätra is- och idrottshall 
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konstaterar förvaltningen förvisso att anläggningen ska göras 
tillgänglig för personer med funktionsnedsättning samt anpassas för 
utrymning av rullstolsburna personer, men utan att närmare 
precisera vilka anpassningar som kommer att göras. Det är 
avgörande att projektet utformas så att personer med 
funktionsnedsättning kan delta som utövare och inte bara som 
åskådare. 
 
Handlingar i ärendet 

 IDF 2022/1436-5 (Signerad) Uppförande av Hagsätra is-och 
idrottshall på Hagsätra IP, del av Älvsjö 1:1. 
Genomförandebeslut 

 IDF 2022/1436-6 Bilaga 1 SEKRETESS Ekonomisk 
redovisning Hagsätra IP Genomförandebeslut 
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§ 9 
Upprustning och ombyggnad av Vällingby sim- och 
idrottshall, Kanslisilket 5. Genomförandebeslut  
IDF 2024/1896 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  

1. Idrottsnämnden ger förvaltningen i uppdrag att av 
fastighetskontoret beställa genomförande av projekt 
Upprustning och ombyggnation av Vällingby sim- och 
idrottshall till en investeringsutgift redovisad i bilaga 1. 

2. Idrottsnämnden godkänner en bedömd tillkommande 
hyreskostnad som redovisas i bilaga 1, som en följd av 
projekt Upprustning och ombyggnation av Vällingby sim- 
och idrottshall, och föreslår att kommunstyrelsen godkänner 
den tillkommande hyreskostnaden. 

  
  
 
Framlagda förslag till beslut 

1. Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. 
(V), Marie-Helena Fjällås (MP) och Leif Söderström (SD) 
föreslår (se beslutet). 

2. Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Hanna Wistrand (L) 
och Peter Strandberg (M) föreslår: 

  
1) Att säkerställa en tydlig evakueringsplan för föreningarna som 
drabbas 
2) Att utöver förvaltningens svar anföra: 
  
Förvaltningen lyfter själva osäkerheten för föreningarnas fortsatta 
verksamhet under renoveringstiden. Nälstabadet är beprövat för 
simningen om än för litet för att kunna ta emot Vällingbys antal 
besökare. Lösningarna för övriga föreningar är mycket otydliga och 
de som finns kommer att dessutom drabba andra föreningars 
verksamhet under en lång tid. Dvs dubbelt dåligt. Den tillgängliga 
Nälsta motionshall som nämns för kampsporterna och brottningen 
är i dåligt skick och även den i stort behov av renovering. 
  
Tidigare i ärendet skulle all verksamhet utöver simningen flyttas till 
Gjutmästaren, något som nu inte är möjligt då det projektet är 
försenat. Förslaget att husera t ex Blackebergs basket och Ängby 
SK i tält på en byggarbetsplats, vilket Gjutmästaren kommer att 
vara, är inte rimligt. Särskilt med tanke på att de tillsammans har 
över 1800 aktiva spelare. 
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Beslutsgång  
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation  
Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Hanna Wistrand (L) och 
Peter Strandberg (M) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 
sitt förslag 
 
Handlingar i ärendet 

 IDF 2024/1896-1 (Signerad) Upprustning och ombyggnad av 
Vällingby sim- och idrottshall, Kanslisilket 5. 
Genomförandebeslut 

 IDF 2024/1896-2 Bilaga 1 - SEKRETESS Ekonomisk 
redovisning Upprustning och ombyggnad av Vällingby sim- 
och idrottshall, Kanslisilket 5. Genomförandebeslut 
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§ 10 
Motion om könsseparerade badtider i stadens simhallar - 
svar på remiss från kommunstyrelsen  
IDF 2024/1465 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 
 
Framlagda förslag till beslut 

1. Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. 
(V), Marie-Helena Fjällås (MP), vice ordföranden Mikael 
Peterson (C) och Hanna Wistrand (L) föreslår (se beslutet). 

2. Peter Strandberg (M) föreslår: 
  
1) Att tillstyrka motionen 
2) Att idrottsnämnden ger idrottsförvaltningen i uppdrag att verka 
för att könsseparerade badtider i stadens simhallar ska upphöra 
3) Att därutöver anföra: 
  
När Järva stadsdelsnämnd sammanträdde den 25 januari 2024 
framkom det att stadsdelsförvaltningen hade påbörjat ett arbete med 
att införa separata badtider på Husbybadet på Järva. Detta motsatte 
vi oss i nämnden, medan Socialdemokraterna ställde sig bakom 
förslaget, med hänvisning till att det skulle påverka segregationen 
positivt. Moderaterna anser att förslaget direkt motverkar 
jämställdheten och legitimerar en unken patriarkal kvinnosyn. 
  
Könsseparerade badtider bidrar till att legitimera segregerande 
normer och värderingar om att pojkar och flickor ska hållas 
åtskilda. För oss är det självklart att kommunala verksamheter inte 
ska särbehandla flickor och pojkar. Därför borde det också vara en 
självklarhet att kommunen varken stöder eller finansierar 
verksamheter som särbehandlar flickor och pojkar av religiösa 
och/eller kulturella skäl. Om det i Stockholm finns normer som gör 
att pojkar och flickor inte kan bada tillsammans så måste staden 
medverka till att bryta dessa normer. 
  
Däremot är det naturligtvis väldigt viktigt att fler lär sig att simma. 
Den grönblå majoriteten säkerställde exempelvis byggandet av 
Järvabadet under förra mandatperioden. Men vi måste kunna hålla 
två tankar i huvudet samtidigt och får inte acceptera en hederskultur 
med unkna normer där pojkar och flickor inte tillåts bada ihop. För 
Moderaterna är det en självklarhet att staden inte ska acceptera, än 
mindre aktivt stötta, aktiviteter och värderingar som splittrar 
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samhället och undergräver de värderingar varpå det vilar. Det 
handlar helt enkelt om att arbeta för sammanhållning, inte splittring. 
  
       3. Leif Söderström (SD) föreslår: 
  
1) Att Idrottsnämnden föreslår kommunfullmäktige att bifalla 
motionen 
2) Därutöver anföra följande: 
  
Sverige är ett av världens mest jämställda och feministiska länder 
där kvinnor och män har samma rättigheter. Att könsseparera 
badtider med hänvisning till religion eller andra kulturellt 
främmande seder är att medverka till upprätthållandet av 
hedersgrundade könsförtryckande normer som inte hör hemma i 
Sveriges sekulära och jämlikhetssträvande demokrati. 
  
Beslutsgång  
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Peter Strandberg (M) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 
sitt förslag. 
Leif Söderström (SD) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 
till sitt förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Hanna Wistrand (L) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
  
Könsseparata badtider på badhus och simhallar har varit en 
omstridd fråga länge. Då de separerade badtiderna grundar sig på att 
man direkt eller indirekt stöttar förlegade och diskriminerande 
strukturer, är det mycket olyckligt att förvaltningen, om än 
motvilligt, böjer sig för de krafter som begränsar flickors och 
kvinnors liv och frihet istället för att långsiktigt lösa problemet. 
  
Skolan har som uppdrag att lära alla barn att simma. Både flickor 
och pojkar. Att man inte klarar av detta mål i så stor utsträckning är 
anmärkningsvärt. Hade detta skett i något annat ämne skulle detta 
inte ha accepterats. Skolans roll i lösningen för ett mer jämställt 
badande och simmande kan inte nog understrykas. 
  
Det är också ett allvarligt underbetyg till våra simhallar att flickor 
och kvinnor inte känner sig trygga att simma och bada när de vill. 
Den som är rädd är inte fri oavsett om det gäller att simma, jogga 
eller gå hem från buss eller tunnelbana. Att säkerställa att alla på 
våra bad känner sig välkomna och bekväma är också en del i den 
lösning vi efterfrågar. 
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Här och nu kan det behövas extra insatser för att uppnå maximal 
simkunnighet, detta är dock ingen långsiktig lösning. Arbetet för 
allas lika rättigheter och möjligheter, ett jämställt samhälle samt 
frihet från alla former av mäns förtryck mot kvinnor måste fortsätta, 
och i det arbetet ingår faktiskt även badtider. 
  
Vi behöver en långsiktig strategi för öppna, jämställda och trygga 
bad i Stockholm 
 
Handlingar i ärendet 

 IDF 2024/1465-2 (Godkänd - R 1) Svar på motion om 
könsseparerade badtider i stadens simhallar 

 IDF 2024/1465-1.1 Motion om könsseparerade badtider i 
stadens simhallar  
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§ 11 
Motion om att stärka småbåtslivet i Stockholms stad- 
svar på remiss från kommunstyrelsen  
IDF 2024/1466 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Idrottsnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtandet som 
svar på remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 
 
Framlagda förslag till beslut 

1. Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. 
(V), Marie-Helena Fjällås (MP), vice ordföranden Mikael 
Peterson (C), Hanna Wistrand (L) och Leif Söderström (SD) 
föreslår (se beslutet). 

2. Peter Strandberg (M) föreslår: 
  
1) Att tillstyrka motionen 
2) Att uppdra till idrottsförvaltningen att till idrottsnämndens 
sammanträde den 24 september 2024 presentera en 
lägesredovisning över förvaltningens arbete med 
fritidsbåtsverksamheten i Stockholms stad. 
3) Att därutöver anföra: 
  
Närheten och kontakten med vattnet är ett av Stockholms mest 
värdefulla karaktärsdrag och är en starkt bidragande orsak till att 
staden är en attraktiv plats att och leva och arbeta i. Det finns också 
ett stort intresse för fritidsbåtliv i staden, vilket bidrar till att skapa 
liv och rörelse och ger utmärkta förutsättningar för rekreation och 
friluftsliv för många stockholmare. Det är idrottsnämnden som är 
stadens kontaktyta gentemot båtklubbarna och som sluter avtal om 
mark- och vattenområden för fritidsområdet och i vissa fall 
tillhandahåller bryggor. 
  
Inom Stockholmsregionen finns idag över 40 000 fritidsbåtar och 
260 båtklubbar anslutna till Saltsjön-Mälarens Båtförbund. Utöver 
det har Stockholms stad drygt 470 allmänna båtplatser som kan 
hyras säsongsvis och i Stockholms stad finns ett 60-tal båtklubbar 
som har arrendeavtal med staden. Moderaternas ambition är att 
fortsatt stödja och bidra till att utveckla fritidsbåtlivet, med såväl 
bättre och tydligare förutsättningar för att ha båt och driva en 
båtklubb som fler nya platser för småbåtshamnar, gästhamnar och 
daghamnar. 
  
De ideella båtklubbarna behöver långsiktiga förutsättningar för att 
kunna driva verksamheten. Utgångspunkten vad gäller arrenden i 
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stadens strategi för småbåtslivet är att båtlivet vid sidan av att betala 
för marken, över tid även ska finansiera kostnader för utbyte av 
pontoner, underhåll och andra kostnader kopplat till verksamheten. 
Det kräver naturligtvis långsiktighet. Det är orimligt att staden ska 
kräva ekonomiska investeringar från klubbarna om de inte vet om 
de kommer få vara kvar om bara ett eller två år. 
  
En annan utmaning i den växande storstaden handlar om 
konkurrensen om marken. För att utveckla fritidsbåtlivet i framtiden 
behöver därför båtfrågorna in tidigt i planarbetet. Staden behöver ta 
fram en långsiktig planering för utbyggnaden av fler bryggplatser, 
daghamnar och småbåtshamnar, men samtidigt också göra en 
översyn av tillfartsvägar och parkeringsplatser vid båtområden. 
  
Idrottsförvaltningen ställer sig positiva till inriktningen i motionen, 
men hänvisar till att intentionerna redan beskrivs i Stockholms stads 
strategi för fritidsbåtlivet 2022-2026. Förvaltningen ser visserligen 
positivt på att konkretisera detta uppdrag, men menar att 
gränsdragningen mellan berörda förvaltningar och bolag inom 
staden behöver klargöras i denna fråga när det gäller finansiering 
och driftform. Därutöver anser förvaltningen att frågan om lämplig 
markanvändning bör hanteras inom ramen för stadens 
översiktsplanering. Problemet med detta är strategin för fritidsbåtar 
inte finns med i stadens översiktsplan, faktum är att ”småbåt” och 
”fritidsbåt” inte nämns en enda gång i översiktsplanen. 
  
Med detta sagt önskar vi, till idrottsnämndens sammanträde den 24 
september 2024, en lägesredovisning över förvaltningens arbete 
med fritidsbåtsverksamheten. 
  
Reservation 
Peter Strandberg (M) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 
sitt förslag. 
  
Beslutsgång  
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 IDF 2024/1466-3 (Godkänd - R 1) Svar på motion om att 
stärka småbåtslivet i Stockholm stad 

 IDF 2024/1466-1.1 Motion om att stärka småbåtslivet i 
Stockholms stad  
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§ 12 
Motion om att utreda behovet av en ny sporthall i 
Mälarhöjden - svar på remiss från kommunstyrelsen  
IDF 2024/1467 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Idrottsnämnden godkänner och överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 
Framlagda förslag till beslut 

1. Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. 
(V), Marie-Helena Fjällås (MP), vice ordföranden Mikael 
Peterson (C), Hanna Wistrand (L) och Leif Söderström (SD) 
föreslår (se beslutet). 

2. Peter Strandberg (M) föreslår: 
  
1) Att tillstyrka motionen 
2) Att därutöver anföra: 
  
Den absolut största utmaningen för idrotten och möjligheten till 
rörelse och motion för stockholmarna är bristen på 
idrottsanläggningar. Vi har barn som står i kö för att börja på sin 
favoritsport men där våra föreningar inte har möjlighet att ta emot 
fler medlemmar på grund av bristen på tider. Det är 
anläggningsbristen som är den största utmaningen för 
stockholmsidrotten och därför missar man ett av våra huvudmål, att 
få till fler tider och platser för idrott och rörelse. 
  
Stockholm växer och behovet av idrottshallar är stort. Det byggs 
nya områden med skolor och det bör även planeras in möjlighet till 
idrott i dess närområde. 
  
Motionens att sats säger att berörda nämnder ska utreda behovet i 
området runt Mälarhöjden eller dess närhet. Det innebär även t.ex. 
Örnsbergs industriområde samt andra områden i stadsdelsområdet. 
  
Beslutsgång  
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation 
Peter Strandberg (M) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 
sitt förslag. 
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Handlingar i ärendet 
 IDF 2024/1467-2 (Godkänd - R 1) Svar på remiss av Motion 

om att utreda behovet av en ny sporthall i Mälarhöjden  
 IDF 2024/1467-1.1 Motion om att utreda behovet av en ny 

sporthall i Mälarhöjden 
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§ 13 
Motion om fler snöröjda fotbollsplaner - svar på remiss 
från kommunstyrelsen  
IDF 2024/1468 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Idrottsnämnden godkänner idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande 
som svar på remissen och överlämnar det till kommunstyrelsen. 
 
Framlagda förslag till beslut 

1. Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. 
(V), Marie-Helena Fjällås (MP), Peter Strandberg (M) och 
Leif Söderström (SD) föreslår (se beslutet). 

2. Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand 
(L) föreslår: 

  
1) Att bifalla motionen 
2) Att därutöver anföra följande: 
  
Enligt idrottsförvaltningen verkar det finnas ett större och ett 
mindre hinder för att det ska vara möjligt att utöka snöröjningen av 
fotbollsplaner vintertid. Dels skulle en ”resursförstärkning krävas”, 
dels skulle ”den miljömässiga aspekten” behöva beaktas eftersom 
snöröjningen bidrar till spridning av mikroplaster. 
  
Centerpartiets motion syftar just till att uppdra till idrottsnämnden 
att investera i mer utrustning samt utöka tiden för personal så att fler 
fotbollsplaner i Stockholm kan snöröjas under vintersäsongen. Så 
på resursfrågan är det helt enkelt upp till den styrande majoriteten 
att visa att de tar barn- och ungas idrottsliga förutsättningar på 
allvar. Det handlar om prioriteringar. 
  
Den ”miljömässiga aspekten” är heller inget hinder. Det snöröjs 
fotbollsplaner runt om i Stockholm idag och det finns sätt att göra 
detta på ett miljömässigt sätt. Vi ser därför med tillförsikt fram emot 
att staden tillför mer resurser till snöröjning så att fler barn- och 
unga bereds möjlighet att idrotta kommande vinter. Snöröjning 
skulle också minska trycket på inomhushallarna vintertid då många 
fotbollslag är tvingade att träna inomhus på grund av planbrist. 
  
Beslutsgång  
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Reservation  
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Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand (L) 
reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 IDF 2024/1468-2 (Godkänd - R 1) Svar på motion om fler 
snöröjda fotbollsplaner 

 IDF 2024/1468-1.1 Motion om fler snöröjda fotbollsplaner 
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§ 14 
Motion om att bygga en evenemangshall - svar på remiss 
från kommunstyrelsen  
IDF 2024/1469 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Idrottsnämnden godkänner och överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på motionen. 
 
Framlagda förslag till beslut 

1. Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. 
(V), Marie-Helena Fjällås (MP) och Leif Söderström (SD) 
föreslår (se beslutet). 

2. Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Hanna Wistrand (L) 
och Peter Strandberg (M) föreslår: 

  
1) Att bifalla motionen 
2) Att därutöver anföra följande: 
  
Vi tycker det är glädjande att idrottsförvaltningen ställer sig positiva 
till att fortsätta utreda frågan om en evenemangsarena. Och 
förväntar sig utifrån det svar idrottsförvaltningen formulerat att så 
sker. Att pausa ett initiativ som sjösattes redan under förra 
mandatperioden, när Centerpartiet ansvarade för idrottsfrågan, men 
hänvisning till ”att ansvarsfrågan inom stadens organisation för 
fortsatt utredning behöver klargöras” vore inte ett ansvarsfullt sätt 
att komma vidare i frågan. Stockholms idrottsliv ser avsaknaden av 
en evenemangsarena i den här storleken som ett akut problem och 
staden behöver öka både tempo och engagemang så att 
Stockholmsidrotten får den arena den förtjänar. Oavsett om den är 
permanent eller temporär bör en samordnande dialog ske med de 
privata initiativtagarna som visat intresse i frågan. Och det snarast. 
Det allmännas bästa borde gå före majoritetens inskränkta syn på 
privata aktörer. 
  
Förutom idrottens skriande behov av en mellanstor evenemangshall 
är Kista ett område som behöver levandegöras mer på kvällstid då 
stadsdelen tenderar blir öde när kontoren stängs. Med en 
evenemangshall på plats skulle ett stort behov lösas samtidigt som 
man skapar ett tryggare område.  
  
Beslutsgång  
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
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Reservation  
Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Hanna Wistrand (L) och 
Peter Strandberg (M) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till 
sitt förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 IDF 2024/1469-2 (Godkänd - R 1) Svar på motion om 
evenemangsarena 

 IDF 2024/1469-1.1 Motion om att bygga en evenemangshall  
 IDF 2024/1469-2.1 Bilaga 2 - PM Evenemangsarena 

 

Sida 24 (34)



 
 

Idrottsnämnden 

 
 

Protokoll nr 6/2024 
 

2024-06-18 

§ 15 
System för intern klimatväxling för tjänsteresor med flyg 
- svar på remiss från kommunstyrelsen  
IDF 2024/1720 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 
 
Beslutsgång  
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) lämnar särskilt uttalande 
enligt följande: 
  
Centerpartiet ser positivt på att majoriteten äntligen kommit till 
skott med att införa ett system för intern klimatväxling för 
tjänsteresor genom att belägga samtliga nämnders tjänsteresor med 
flyg med ett internt kostnadspåslag. Nämnder och bolagsstyrelser 
ska i sina verksamheter använda, stödja och främja klimatsmarta 
transportsätt och på motsvarande sätt beakta flygets negativa 
klimatpåverkan. Samtidigt har stadens tjänsteresor med flyg 
fördubblats sedan 2022. Centerpartiet tycker att flyget har en plats 
för de långa resorna, men de bör inte öka i den här omfattningen. 
 
Handlingar i ärendet 

 IDF 2024/1720-2 (Godkänd - R 1) Svar på remiss 
Internklimatväxling för tjänsteresor med flyg 

 IDF 2024/1720-1.1 (Godkänd - R 1) KS 2023/310 
Tjänsteutlåtande - System för intern klimatväxling 
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§ 16 
Rese- och mötespolicy för Stockholms stad - svar på 
remiss från kommunstyrelsen  
IDF 2024/1721 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 
 
Beslutsgång  
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) lämnar särskilt uttalande 
enligt följande: 
  
Centerpartiet välkomnar att stadens rese- och mötespolicy 
aktualiseras så att digitala möten ska bli förstahandsval vid möten 
på annan ort. Samtidigt får det inte bli det enda valet då det 
mänskliga mötet främjar tolerans, innovation och tillit. Då är viktigt 
att nämnder och bolagsstyrelser i sina verksamheter aktivt väljer, 
stödjer och främjar klimatsmarta transportalternativ. 
Kommunfullmäktige har fattat beslut om att samtliga nämnder och 
styrelser ska minska verksamhetens tjänsteresor med flyg. Samtidigt 
har stadens tjänsteresor med flyg fördubblats sedan 2022. 
Centerpartiet anser att flygresor fortsatt är nödvändiga för längre 
distanser, men den markanta ökningen tyder på en bristande 
efterlevnad av stadens riktlinjer och en nonchalant inställning till 
flygets negativa klimatpåverkan. 
 
Handlingar i ärendet 

 IDF 2024/1721-2 (Godkänd - R 1) Svar på remiss Rese- och 
Mötespolicy 2024 

 IDF 2024/1721-1.2 Bilaga - Rese- och mötespolicy 2024 
 IDF 2024/1721-1.1 (Godkänd - R 1) KS 2024/319 

Tjänsteutlåtande - Rese- och mötespolicy för medarbetare 
och förtroendevalda 
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§ 17 
Svar på skrivelse om beläggningen på stadens simhallar  
IDF 2024/1434 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande godkänns som svar på 
skrivelsen. 
 
Beslutsgång  
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
  
Särskilt uttalande 
Peter Strandberg (M) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
  
Inledningsvis vill vi tacka förvaltningen för svaret på vår skrivelse 
om beläggningen på stadens simhallar samt redogörelsen av 
densamma. Sammanställningen är viktig för att få en överblick av 
investeringsbehovet, vilket var en av anledningarna till att vi lade 
skrivelsen. Staden behöver en god tillgång till simhallar för att 
tillgodose den breda idrotten utan även för att skapa förutsättningar 
för ökad simkunnighet. 
  
Även om förvaltningens svar är välkommet så hade det varit 
önskvärt med en tydligare systematik i hur situationen för stadens 
simhallar redovisas, främst med avseende på regelbundenhet. 
  
Avslutningsvis beklagar vi att den utlovade muntliga redogörelsen 
som skulle presenterats under vårens sista sammanträde har skjutits 
fram till hösten. Det är av största vikt att nämndens ledamöter har 
en god uppfattning om tillståndet för stadens simhallar. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 IDF 2024/1434-2 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse om 
beläggningen på stadens simhallar 

 IDF 2024/1434-1 IDN (M+L+C) Skrivelse - Beläggningen 
på simhallar 
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§ 18 
Svar på skrivelse om BMX-bana på Hökarängens BP  
IDF 2024/1317 
 

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
  
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande godkänns som svar på 
skrivelsen. 
 
Beslutsgång  
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) finner att nämnden beslutar 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 IDF 2024/1317-6 (Godkänd - R 1) Svar på skrivelse ang 
Stockholm BMX Arena 

 IDF 2024/1317-6.3 Bilaga - Skrivelse BMX 
 IDF 2024/1317-6.1 Bilaga - Skrivelse A¨lvsjo¨ BMX till 

Stockholm stad IDF FSK, sa¨kerhet 
 IDF 2024/1317-6.2 Bilaga - Skrivelse A¨lvsjo¨ BMX till 

Stockholm stad IDF FSK, ta¨vling samt stategi Sthlm Stad 
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§ 19 
Inkomna skrivelser  

Beslut  
Idrottsnämnden beslutar att överlämna skrivelserna till 
förvaltningen för beredande. 
 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama m.fl. (S) och 
Marie-Helena Fjällås lämnar följande skrivelse: 
  
Strategi för simkunnighet och säkerhet vid vatten 
Förvaltningen ges i uppdrag att i enlighet med skrivelsen ta fram en 
ny strategi för simkunnighet och säkerhet vid vatten. 
  
Idrottsförvaltningen har under en längre tid arbetat med en strategi 
för stadens simkunnighetssatsningar. Majoriteten ser dock ett behov 
av att ta ett omtag gällande detta arbete. 
  
På idrottsnämndens sammanträde den 26 mars 2024 beslutades att 
idrottsförvaltningen ska utvärdera alla insatser som staden gör för 
ökad simkunnighet. Det är av vikt att slutsatser från denna 
utvärdering kan inkluderas i en ny simstrategi. Simkunnighet är 
livsviktigt och staden har ett ansvar att tillsammans med andra se 
till att alla barn och unga lär sig att simma. Dialogen med 
föreningslivet behöver vara god och samarbetet mellan stad och 
föreningar ska fungera väl. Föreningslivet ska därför inkluderas i 
framtagandet av strategin. 
  
Av dessa anledningar vill majoriteten uppdra till förvaltningen att 
göra ett omtag gällande framtagandet av en simstrategi för staden. 
Ökad simkunnighet är en av idrottsnämndens viktigaste mål. Därför 
är det avgörande att stadens strategi är så väl genomarbetad som 
möjligt. 
  
Vice ordföranden Mikael Peterson (C) och Hanna Wistrand (L) 
lämnar följande skrivelse: 
  
Användandet av ordet tillgänglig i olika underlag 
Efter samråd med funktionshinderrådet vill vi ställa frågan till 
förvaltningen gällande ordet tillgänglig som ofta används i olika 
underlag som rör idrottsanläggningar. 
  
Funktionshinderrådet lyfter att det är mycket svårt att förstå vilken 
sorts tillgänglighet som avses, vilket vi håller med om. Är 
tillgängligheten på nivån att en person i rullstol kan ta sig in i 
byggnaden eller handlar det om att faktiskt kunna utöva en idrott? 
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I sammanhang där det inte endast handlar om att kunna ta sig in i 
och runt i en byggnad utan också faktiskt kunna delta i en 
idrottsaktivitet bör detta definieras. Det finns stor risk i att 
kommunicera tillgänglighet på det sätt som görs nu, det blir lätt att 
tro att alla våra anläggningar är för alla. Något vi vet inte är fallet. 
  
Vi behöver fler anläggningar över lag i Stockholm men det vi 
behöver framförallt är anläggningar som även personer med 
funktionshinder inte bara kan komma in i, utan även kan utöva den 
idrott man är intresserad av. Barn får nu åka tvärs över länet för att 
få tillgång till sin sport. Det är oacceptabelt. 
  
Vi vill uppdra åt förvaltningen att i de fall dokumentation runt 
idrottsanläggningar tas fram att man tydligt definierar vad ordet 
tillgänglig avser och vilka idrotter för funktionshindrade som kan 
utövas i anläggningen. 
  
Vice ordföranden Mikael Peterson (C), Hanna Wistrand (L) och 
Peter Strandberg (M) lämnar följande skrivelse: 
  
Skrivelse rörande Brommapojkarnas akademihus på Grimsta 
IP 
Sedan 1970 talet har det så kallade ”akademihuset” på Grimsta IP 
fungerat som en viktig mötesplats för en mängd unga spelare i 
Brommapojkarna. Klubbens ungdomsspelare har där kunnat träna, 
göra läxor, äta mellanmål, umgås och byta om före och efter 
träning. Huset är dock i behov av renovering och klubben har efter 
dialog med idrottsförvaltningen uttryckt oro för att staden istället 
för att renovera avser riva byggnaden helt vilket skulle få stora 
konsekvenser för idrottsverksamheten på plats, drabba många 
ungdomar och föreningen Brommapojkarna. 
  
Staden kan inte säga att man ska utveckla elitsatsningar och 
samtidigt rycka undan mattan på en av de få föreningar som 
verkligen har lyckats med sin satsning på ungdomars utveckling. Vi 
anser att det inte finns några alternativ än att säkerställa att 
Brommapojkarna kan fortsätta att bedriva sin verksamhet, antingen 
genom att bygga en ny anläggning innan den gamla rivs, eller 
genom att tillåta att föreningen renoverar lokalerna på sådant sätt att 
verksamheten kan fortsätta. Återigen kommer majoritetens snäva 
syn på initiativ från annan part, i det här fallet en förening, fram. 
  
Vi anser att staden måste hitta en lösning tillsammans med 
föreningen så att den viktiga verksamheten i huset kan fortgå även i 
framtiden. 
  
Med anledning av ovanstående vill vi fråga: 

1. Är det idrottsförvaltningens ambition att lösa 
renoveringsfrågan tillsammans med föreningen så att 
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ungdomsverksamheten i huset kan fortgå som tidigare även i 
framtiden? 

2. Om ja, hur avser idrottsförvaltningen hitta en lösning på 
renoveringsfrågan så att verksamheten i huset kan fortgå 
som tidigare? 

  
Leif Söderström (SD) lämnar följande skrivelse: 
  
Stängning av BP:s “akademihus" 
I lokaltidningen Mitt i, Västerorts upplagan från den 1-7 juni, finns 
en artikel som rapporterar att BP:s “akademihus” hotas av att 
stängas ner eller till och med rivas. Detta trots tidigare utfästelser 
från staden om renovering eller eventuell nybyggnation. 
  
Klubbens ordförande Peter Kleve beskriver “akademihuset” som 
“hjärtat” i klubbens ungdomsverksamhet och som en grundsten i 
klubbens elitsatsningar. För att påvisa hur viktig lokalen är för 
klubben har man erbjudit sig att själva genomföra lättare 
renoveringar. 
  
Svaret från Idrottsförvaltningen har enligt artikeln varit avvisande 
och det talas om såväl rivning som att lokalen skall upplåtas till 
annan verksamhet. 
  
I dessa tider när idrottsrörelsen av politiken lyfts fram som en av de 
starkaste krafterna för att bekämpa mental ohälsa, stävja 
kriminalitet, vara goda förebilder, medverka till integration av 
invandrare och uppmuntra till god kroppshälsa -  så framstår 
artikelns uppgifter som direkt motverkande till klubbens ambitioner 
och möjligheter att upprätthålla sin ambitiösa och funktionella 
idrottsverksamhet. 
  
Brommapojkarna omtalas ofta som Europas största fotbollsklubb, 
detta sett till antalet aktiva lag innefattande såväl bredd som elit, 
barn, ungdom, senior, tjejer och killar. 
  
Mot bakgrund av artikelns uppgifter vill vi fråga följande: 

1. Varför ändras beskedet från staden 2022, avseende 
kommande upprustning? 

2. Varför uppfylls inte ett givet löfte från 2023 om 
totalrenovering? 

3. Varför accepteras inte klubbens erbjudande om att själva 
göra lättare renovering? 

4. Vad ligger bakom uppgiften om att lokalen skall tilldelas 
annan verksamhet? 

5. Om lokalen tilldelas annan verksamhet, vilka alternativa 
lösningar kommer då att erbjudas Brommapojkarna? 
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§ 20 
Förvaltningschefen informerar  
Förvaltningschefen Marina Högland informerar om de 
verksamheter som pågår i staden under sommaren samt 
den satsning som görs kring simkunnighet, vattenvana och 
simskola. 
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§ 21 
Övriga frågor  
Inget togs upp under denna punkt. 
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